
اخبار كشور

شــهید مدافع حرم، محمد غفاری)ره(: دوســتانم! 
من ســام شما را به شهدا خواهم رســاند و از ایثار و از 
خودگذشتگی شما برای آنها می گویم که تعهد کرده اید 

پیروی از اسام و ولایت را ادامه دهید.

هدیه به خوانندگان

فتح سنگر به سنگر
با گردان های »تبیین«

محمدحسین حمزه
»اگر صدای مرا می شنوید، ما به داخل شهر آمده ایم و بیش از 6 هزار نفر 

تسلیم شده اند و خرمشهر تقریبا پاک سازی شده است.«
جمات فوق بخشی از سخنان سردار شهید حاج احمد کاظمی در گفت وگوی 
تاریخی بیسیم با سرلشکر رشید در فتح خرمشهر است که سرنوشت جنگ را تغییر 
داد. اتوبوس های خوزستان برای انتقال اسرا کفاف نداد، کامیون ها را آوردند خرمشهر. 
»سرهنگ امجدی، از فرماندهان ارتش می گوید: در عملیات بیت المقدس در کمپ 
اســرا بودم. اسیری را دیدم که قد نسبتا بلندی داشت و لباسش نشان می داد باید از 
فرماندهان باشــد. متوجه شدیم فرمانده تیپ 48 پیاده از لشکر 11 عراق است. از او 
پرسیدیم چطور شد شکست خوردید؟ یکی از بسیجی ها را نشانم داد و گفت: این از 
یک بمب خطرناک تر اســت! این اصا از هیچ چیز نمی ترسد.« )کتاب راوی، روایت 

خرمشهر(
آزادی خرمشهر نشان داد می توان در شرایط نابرابر تسلیم نشد، حتی پیروز شد. 
جنگ که تمام شد، دشمن به خرمشهرهای دیگری طمع کرد. در این برهه از زمان 
دشمن پلید ما به موازات جنگ اقتصادی، به سنگر جنگ شناختی با نظام اسامی 
پناه برده است. با این تلقی که اگر در تاش های شناختی و ادراکی علیه نظام موفق 
شــوند، بقیه  کارها برایشان آسان خواهد شد. به همین دلیل روی تحریف واقعیت ها 
برای تغییر باورها تمرکز بالایی پیدا کرده اند. دروغ بافی و تهمت را ساحی برُا یافته  اند 
تا دستاوردها و افتخارات انقاب اسامی را مخدوش یا فراموش گردانند و مردم را از 

حرکت در مسیر انقاب برگردانند.
رهبر معظم انقاب با تیزبینی و شــناخت ژرف از صحنه این جنگ، به »جهاد 
تبیین« فرمان دادند. ایشــان در دیــدار مداحان اهل بیت علیهم الســام تبیین و 
روشــنگری را مهم ترین عرصه  جهاد دانستند و »جهاد تبیین« را »جهاد عظیم این 
روزگار« خواندند. در دیدار فرماندهان و کارکنان نیروی هوایی و پدافند هوایی ارتش 
»جهاد تبیین« را یک فریضه  قطعی و فوری اعام کردند. ایشان تهاجم دشمن را یک 
تهاجم ترکیبی دانســتند و فرمودند: »اینکه من می گویم باید دفاع کنیم، خب دفاع 
یک کار لازم است امّا همیشه نمی شود در موضع دفاعی ماند؛ دشمن تهاجم می کند، 

ما هم باید تهاجم داشته باشیم.«
تقای گسترده دشــمن این است که با تحریف، تصویری غیر واقعی از شرایط 
نشــان دهد و انقــاب را ناکارآمد جا بزند و ما در برابــر آن مقاومت می کنیم، بلکه 
حضرت آقا فرمودند باید تهاجم داشته باشیم. از این رو، تبیین و روایت، جهاد است 
زیرا در مقابله  با دشمن انجام می شود و کید دشمن را هدف گرفته است. در تبیین 
و نشان دادن نقطه های افتخار انقاب باید حقیقتا جهاد کنیم و مسئولیت شرعی که 
مقتدای انقاب بر دوشمان گذاشتند را به بهترین وجه ممکن انجام دهیم. هم حقایق 
و ارزش های اســام و انقاب که روزبه روز جوهر و درخشندگی خود را بیشتر نشان 
می دهد، هم حماسه بزرگ دستاوردهای انقاب را به چشم و ذهن مخاطب برسانیم. 
قرآن کریم می فرماید »فَانِمَّا عَلیَکَ البَاغ« )رعد- 40( »فَإنِمَّا عَلیَْکَ البَْاغُ المُْبِینُ« 
)نحل- 82( به پیغمبر خدا می گوید وظیفه  تو رساندن و تبلیغ روشن است. باید تبیین 

کنیم. بدون تردید رسانه ها در مرکز دایره اند.
جهاد تبیین متکی است به دانش، دانستن و آگاهی. در این راه، اول؛ یک جهاد 
همگانی و عمومی می خواهیم با الزامات و اقتضائات مخصوص به خود تا هر فرد مانند 
چراغی اطرافش را روشــن کند. از همین زاویــه، باید روحیه جهاد و قیام و  حرکت 
عمومی را در جامعه افزایش دهیم چراکه جوشــش و فرهنگ جهادی در دل ملت 

ما موجود است.
دوم؛ بــرای جهاد، هدایــت  کان، حرکت هماهنگ، طراحــی، افزایش روز به 
روز توانایی،  شناختن اشــکالات و نواقص کار، تقسیم کار، هم افزایی، زمینه  سازی و 
جهت دهی به حرکت صحیح و پرشتاب لازم داریم. پس باید سازماندهی و برنامه ریزی 
داشته باشیم. نقشــه روی میز آماده می خواهیم که روی آن بحث و کار شده باشد. 
فراگیری و پیچیدگی تهاجم را باید درک کنیم. مانند جهاد نظامی باید از انســجام، 
ابتکار، نظم و قاعده  درســت برخوردار باشیم. شناســایی و دیده بانی و دژ و خاکریز 
می خواهیم. عقبه ها  و خطوط مقدم باید مشــخص باشند. هر رزمنده سنگر و ساح 
خود را بشناســد. از این منظر، تأســیس گردان های تبیینی برای مقاومت و دفاع و 
تهاجم را باید پیشنهاد کرد و این امر را لازمه  موفقیت در این آوردگاه تاریخی دانست.
رهبر معظم انقاب سوم بهمن ماه می فرمایند: »این را من از روی اطّاع عرض 
می کنم که امروز انبوهی از رسانه ها با هزاران متخصص در کارند؛ برای چه؟ برای اینکه 
در نظام جمهوری اســامی افکار و مذاق ها را برگردانند، ایمان  و باورها را تضعیف و 
تخریب کنند... خب ما از خودمان سؤال کنیم که ما در این جهادی که وجود دارد، در 
این جنگ بی امانی که بین اسام و کفر، بین حق و باطل، بین روایت دروغ و حقیقت 

وجود دارد، کجای این جبهه قرار و حضور داریم؟«
صف آرایی مقابل دشــمن در جهاد تبیین را باید مشــاهده کنیم. دستگاه های 
مختلف باید نشــان دهند که صف آرایی دارند. مدرسه را نباید فراموش کرد. باید به 
دبســتان و کتاب های درســی توجه کنیم. در صحنه  این کارزار از محو ســربازان و 
پادوهای داخلی جنگ شــناختی دشمن و قلم به مزدهای دین و وجدان باخته که 

مردم را آماج تیرهای زهرآلود خود قرار داده اند، نباید غفلت کرد.
آنچــه که داریم، به میدان بیاوریم و به اذهان منعکس کنیم. خدای متعال هم 
لطف خواهد کرد. »خرمشــهرها در پیش است.« باید خالصانه به جهاد تبیین اقدام 
کنیم تا حقایق و دستاوردهای حماسه آمیز انقاب اسامی را به افکار و گفتمان مسلم 

و رایج جامعه تبدیل و کلمه حق را پیروز کنیم.

مبارزه با جهل مثل جهاد با دشمن واجب  است
»شایســته نیست مومنان همگی به سوی میدان جهاد 
بروند، چرا از بین هر گروهی از آنها، عده ای کوچ نمی کنند 
تا در دین و معارف و احکام اســامی آگاهی یابند )و به 
آموختن احکام دین مشغول شوند( و به هنگامی که )یاران 
مجاهدشان از میدان جنگ به مدینه( بازگشتند، احکام و 
فرمان های الهی را به آنها تعلیم دهند و از مخالفت )فرمان 

پروردگار( آنها را بترسانند )و نهی کنند(.«
التوبه- 122

صفحه 3
چهار شنبه ۴ اسفند 1۴۰۰ 
21 رجب 1۴۴3 - شماره 22۹۷3

محسن مقصودی:
»ثریا« تیتراژ ندارد و زبان مردم است

عوامل برنامه تلویزیونی »ثریا« پیش از ظهر روز سه شنبه سوم اسفند با حضور 
در محل روابط عمومی سازمان صداوسیما در جام جم در ارتباطی زنده تلفنی با مردم 

شرکت کرده و به سؤالات آنها پاسخ گفتند. 
به گزارش خبرنگار کیهان، محسن مقصودی تهیه کننده و مجری برنامه »ثریا« 
در نشســت خبری بعد از گفت وگو با مردم با اشاره به قضاوت مردم درخصوص این 
برنامه چالشی و مطالبه گری آن گفت: ما در مقابل فشارها و سنگ اندازی ها ایستادیم 

و زبان مردم بودن را به همه چیز ترجیح دادیم. 
تهیه کننده برنامه »ثریا« با تاکید براینکه باید در شأن مردم ایران برنامه  سازی 
کنیم گفت: در این ده ســال اخیر اتفاقات مهمی در این سرزمین رخ داد ، سه دولت 
روی کار آمدند اما رویکردهای برنامه »ثریا« در دولت های مختلف تغییر نکرد و تاش 

کردیم زبان صریحی داشته باشیم. 
وی از تاش ســازندگان این برنامه برای بیان ضعف ها و مشکات مدیریتی که 
موجب تضییع حق مردم می شود سخن گفت و تاکید کرد: برنامه »ثریا« بدون نگاه 

شخصی و منفعت طلبانه کوشید حق مردم را از بخش های ذی ربط مطالبه کند. 
مقصودی از فشــارهایی که به این برنامه وارد شده نیز یاد کرد و اظهار داشت: 
مستند در زمینه نقد »برجام« و نقد »نظام سامت« از جمله کارهایی بود که موجب 

فشار بخش های مختلف به این برنامه شد.
تهیه کننده برنامه »ثریا« با اشاره به اینکه این برنامه از معدود برنامه هایی است 
که تیتراژ ندارد گفــت: همه عوامل این برنامه گمنام فعالیت می کنند چون روحیه 
جهادی و اخاص دارند و یکــی از اولویت های ما معرفی قهرمانان دفاع و قهرمانان 

ملی است. 
وی با تاکید براینکه این برنامه همواره عدالت خواه بوده و با فاصله طبقاتی، فساد 
و تبعیض مبارزه کرده است گفت: رسانه ای که عدالت محور نباشد اصاً رسانه نیست 
چراکه به فرمایش مقام معظم رهبری فاصله طبقاتی زیبنده انقاب اسامی ما نیست. 
وی در این نشست با بیان اینکه در این ده سال 480 برنامه مستند بلند و زنده 
برای مردم ســاخته ایم گفت: ما در حوزه قهرمان  سازی ضعف داریم، زمانی که برای 
ساخت مستندهایمان به مدارس کشور می رفتیم وقتی از قهرمان ملی و دفاعی مان 
از نوجوانان و جوانان می پرســیدیم بی اطاع بودند و زمانی از یک بازیکن تیم ملی 
اروپایی می پرســیدیم تا شخصی ترین حوزه زندگی او را هم می دانستند، این نشان 
از کم کاری حوزه رسانه است که می بایست به آن پرداخت.  همچنین در ادامه این 
نشست، محسن حاج کریمی مجری طرح برنامه»ثریا« و حسین قرائی مدیرکل روابط 
عمومی سازمان صداوسیما سخن گفتند.  گفتنی است، در پایان این نشست حسین 
قرائی مدیرکل روابط عمومی سازمان صداوسیما به نمایندگی از سوی رئیس رسانه 

ملی از عوامل برنامه »ثریا« تجلیل و قدردانی کرد.
دستیار وزیر ارشاد:

دولت سیزدهم، بزرگداشت مفاخر ملی را 
با »نظامی« آغاز می کند

رئیس ستاد بزرگداشت حکیم نظامی گفت: با عنایت به رویکرد هنرگرایانه دولت 
سیزدهم، سنگ بنای بزرگداشت تمام مفاخر علمی ، هنری ، فلسفی و... در حوزه های 

مختلف با هفته بزرگداشت حکیم نظامی گذاشته شد.
نشست رســانه ای هفته بزرگداشت حکیم نظامی روز گذشته )سه شنبه سوم 
اســفند( با حضور محمود شــالویی، دســتیار وزیر فرهنگ و ارشــاد اسامی ، امیر 
عبدالحسینی دبیر ستاد بزرگداشت و احسان آقایی، رئیس موزه هنرهای معاصر تهران 

در محل سالن آمفی تئاتر این موزه برگزار شد.
محمود شالویی دســتیار وزیر ارشاد و رئیس ســتاد بزرگداشت حکیم نظامی 
گنجوی با بیان اینکه موضوع حکیم نظامی در حال حاضر یکی از مهم ترین موضوعات 
در حوزه فرهنگی و ادبی ایران اســت ، بیان کرد: حکیم نظامی شاعر شناخته شده ای 
در ایران ، جهان اسام و در سرتاسر عالم است و کمتر کسی را می توان پیدا کرد که 
با حکایت و داستان های حکیم نظامی آشنا نباشد. نام های لیلی و مجنون ، خسرو و 
شیرین و شیرین و فرهاد در همه جا با شعر ، ضرب المثل و قصه های گوناگون شناخته 
شده است، ولی نکته اینجاست که نام ، سرگذشت و حتی افکار و اندیشه های سراینده 
داستان این شخصیت ها آنچنانکه باید معرفی نشده است. بنابراین وظیفه ای خطیر 
برعهده همه ادب دوستان و اهالی فرهنگ و هنر کشور است تا هرچه بیشتر نسبت 

به معرفی این شخصیت والا به نسل جوان کشور و مردم سراسر دنیا تاش کنند.
براســاس گزارش فارس، وی با اشــاره به اینکه از 21 اسفند در سراسر کشور 
برنامه های متعددی در راستای معرفی حکیم نظامی به مرحله اجرا در می آید، افزود: 
خوشــبختانه با شروع فعالیت دولت سیزدهم و همتی که دولت در همه زمینه ها به 
ویژه بهبود معیشت اقتصادی به خرج داده ، در حوزه فرهنگ نیز رویکرد ویژه ای دارد 
و در بازدید اخیر رئیس جمهوری از موزه هنرهای معاصر و دیدار با جمعی از نخبگان 
و برگزیدگان هنرهای تجسمی ، مقرر شد حمایت های جدی از حوزه هنرهای معاصر 
به ویژه هنرهای تجسمی صورت گیرد، بنابراین با عنایت به رویکرد هنرگرایانه دولت 
ســیزدهم سنگ بنای بزرگداشــت تمام مفاخر علمی ، هنری ، فلسفی و... کشور در 
حوزه های مختلف گذاشته شد که از زمره آن می توان به حکیم نظامی گنجوی اشاره 
کرد. رئیس ستاد بزرگداشت حکیم نظامی گنجوی با بیان اینکه وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســامی نیز در زمان طرح موضوع برگزاری گرامیداشــت حکیم نظامی گنجوی با 
اشتیاق کامل نسبت به برگزاری آن ، دستور تشکیل ستاد ویژه این برنامه را صادر کرد، 
اظهار داشت: در اجرای برنامه های این ستاد اغلب دستگاه های دولتی از جمله وزارت 
امورخارجه، سازمان فرهنگ و ارتباطات اسامی ، وزارت میراث فرهنگی و گردشگری، 
شــهرداری تهران، وزارت علوم و وزارت آموزش و پرورش همکاری خوبی داشته اند و 
لازم به ذکر است نامه ای از طرف وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی به وزارتخانه آموزش 
و پرورش مبنی بر اهمیت ویژه در موضوع بزرگداشــت حکیم نظامی ارسال شد که 
عاقه مند به مشــارکت دانش آموزان در این موضوع هســتیم. بنابراین با هماهنگی 
وزارت آموزش و پرورش ، مسابقه مقاله نویسی با عنوان »درباره حکیم نظامی گنجوی 
چه می دانید؟« با اهدای جوایز نفیس از طرف وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی به 

یکصد مقاله نویس برتر دانش آموزی اطاع رسانی شده است.
یک کارشناس سینما:

رسیدگی به تخلف لو دادن برگزیدگان جشنواره فجر
چه شد؟

یک کارشناس از وضعیت لو دهندگان برگزیدگان جشنواره فجر پرسش کرد.
محمد دیندار، مستندساز و کارشناس سینما به خبرنگار کیهان گفت: بعد از لو 
رفتن اسامی برگزیدگان چهلمین جشنواره فیلم فجر قبل از مراسم اختتامیه، دبیر 
این دوره از جشنواره قول داد که افراد متخلف در این زمینه معرفی و با آنها برخورد 
می شود. بعد از گذشت دو هفته از پایان جشنواره فیلم فجر، هنوز هم جامعه رسانه ای 
و سینمایی کشور منتظر معرفی متخلفان اســت. وی افزود: بعد از انتشار رنجنامه 
مستندسازان در روزنامه کیهان، دفتر وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسامی خبر خوبی 
مبنی بر برگزاری یک کارگروه برای بررسی مطالبات مطرح شده در این رنجنامه خبر 
داده بود. اما اطاع دیگری از کم و کیف برگزاری این کارگروه نیافتیم و من به عنوان 

عضوی از جامعه مستندسازان کشور از آن بی اطاع هستم.
کارگردان مســتند »از آزادی تا آبادی« بیان کرد: انتظار می رود که مســئولان 
سازمان سینمایی تعامل خودشان را با فعالان رسانه ای با تجربه و دلسوز که امتحان 
خود را پس داده اند و در دلسوزی و دانش آنها جای شکی نیست بیشتر کنند. به طور 
مثال، این گونه افراد، قبل از برگزاری جشنواره فیلم فجر، نسبت به برخی از مسائل، 
نکاتــی را مطرح کرده بودند، ازجمله درباره بی ثمــر بودن برگزاری بخش فرهنگی 
جشنواره همزمان با بخش مسابقه که با توجه به تمرکز مردم و اهالی سینما و رسانه 

بر فیلم ها، به این بخش توجهی نخواهد شد و در نهایت نیز این اتفاق افتاد و...
دیندار تصریح کرد: ســینما در همه ادوار پاشــنه آشیل وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســامی بوده است؛ پیشنهاد این است که برای جلوگیری از تکرار این مسئله تعامل 
مســئولان این وزارتخانه و سازمان سینمایی با اهالی رسانه و سینما بیشتر شود و با 
برگزاری جلسات متعدد با این افراد، از تجربیات و دیدگاه های آنها بیشتر استفاده شود.
نخستین جشنواره هنری سرباز آسمانی 

برگزار می شود
نخستین جشنواره هنری سرباز آسمانی با انتشار فراخوان در رشته های مختلف 
هنری و ادبی کلید خورد. فراخوان جشــنواره هنری ســرباز آسمانی در رشته های 
نمایشنامه نویســی، فیلمنامه نویسی کوتاه، داســتان نویسی کوتاه، عکس و طراحی 

پوستر از سوی دبیرخانه این جشنواره منتشر شده است.
جشــنواره هنری ســرباز آســمانی به همت بسیج اساتید دانشــگاه جامع علمی 
کاربردی)کانون فرهنگ و هنر( در رشته های نمایشنامه نویسی، فیلمنامه نویسی کوتاه، 
داســتان نویسی کوتاه، عکس و طراحی پوستر، ویژه اساتید، دانشجویان و کارکنان این 
دانشگاه و با محوریت شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی و موضوعاتی چون محور مقاومت، 

مدافعان سامت و اخاق و با دبیری داریوش نصیری سال آینده برگزار خواهد شد.

اخبار ادبی و هنری

رئیس جمهور در ششمین مجمع کشورهای صادرکننده گاز:

 ایران قصد دارد با توسعه همکاری های دوجانبه و چندجانبه 
نقش مؤثری در بازار جهانی گاز ایفا كند

در پرتو وحی

سرویس سیاسی-
رئیس جمهــور با بیان اینکه »رویکــرد ما برای 
عرضه بیشتر گاز طبیعی به بازار جهانی، رویکردی با 
جنبه های انسان دوستانه است« گفت: ایران قصد دارد 
با توســعه همکاری های دوجانبه و چندجانبه نقشی 

متناسب در بازار جهانی گاز ایفا کند
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور در ششمین 
مجمــع کشــورهای صادرکننــده گاز )GECF( در قطر 
ضمن تبریک به شــیخ تمیم بن حَمَد آل ثانی برای ریاست 
بر ششــمین نشست سران مجمع کشــورهای صادرکننده 
گاز و تشــکر از دولت و ملت قطر به برگزاری این نشســت 
و مهمان نــوازی  گــرم از هیئت جمهوری اســامی ایران، 
گفت: همچنین از جناب آقای دبیرکل و همکاران شــان در 
دبیرخانه مجمع کشورهای صادرکننده گاز نیز بابت تاش ها 

و آماده  سازی های نشست سران، قدردانی می کنم.
آیــت الله رئیســی گفــت: هــدف مجمع کشــورهای 
صادرکننده گاز و بانیان و اعضای آن حمایت از حقِ حاکمیت 
کشــورها بر منابع طبیعی خود خصوصــاً گاز، همکاری در 
یافتن راهکارهایی جهت حمایت از منافع جمعی کشورهای 
عضو، توسعه همکاری میان کشورها در زمینه های مختلفی 
از جمله اکتشــاف، تولید و تجارت گاز طبیعی، تقویت نقش 
گاز طبیعــی در ترکیب انرژی مصرفــی جهان و همفکری 
و همــکاری در تقویت امنیت عرضــه و امنیت تقاضای گاز 
طبیعی است. نشست های سران نیز فرصتی برای هم افزایی 

در راستای تحقق این اهداف محسوب می شود.
رئیس جمهور تصریح کرد: ما به عنوان کشورهای دارای 
ذخایر عظیم و صادرکننده گاز، در راســتای ارتقای امنیت 
تقاضــای گاز طبیعی، با پیگیری اهداف و رســالت مجمع 
کشــورهای صادرکنندۀ گاز، می توانیم پیامی شفاف را برای 
تضمین و تأمین پایــدار انرژی در کوتاه مدت و بلندمدت به 

جهان اعام کنیم.
وی گفــت: پس از گذشــت بیش از یــک دهه از زمان 
برگزاری اولین اجاس سران این مجمع در سال 2011 که 
با شعار »گاز طبیعی پاسخی به چالش های توسعه پایدار در 
قرن 21« در دوحه برگزار شد، جهان اکنون بیش از گذشته 
نیازمند تاش جمعی کشــورهای عضوِ مجمع، برای تحقق 

این شعار است.
آیت الله رئیســی گفت: اجاس ششم، نخستین نشست 
سران پس از شــروع پاندمی کووید  ـ19 می باشد و شعار آن 
یعنی »گاز طبیعی: شــکل دهنده آینده انــرژی« خود پیام 
ســازنده و مثبتی به جامعه دارد؛ مبنی بر اینکه در شرایط 
موجود بازارهای انرژی و در مســیر دشوار جهان در بازیابیِ 
اقتصادی پــس از کرونا، گاز طبیعی یک عامل کمک کننده 

خواهد بود.
وی ادامــه داد: گاز طبیعــی به عنوان ســوختی پاک، 
ایمن و با منابع غنیِ قابل اســتحصال، برای دهه های آینده 
ســهم قابل توجهــی از ترکیب انرژی مصرفــی جهان را به 
خود اختصــاص خواهد داد و مزیت هــای اقتصادی، فنی و 
زیســت محیطی خود را در مقایسه با سایر سوخت ها حفظ 
خواهد کرد. روند رو به رشد برقی شدن در دهه های پیشِ رو، 
و نقش گاز طبیعــی به عنوان مهمترین نهــاده تولید برق، 
این چشــم انداز را تقویت می نماید، از این منظر، رویکرد ما 
به عنوان اعضای مجمع کشــورهای صادرکننــده گاز، برای 
عرضه بیشــتر گاز طبیعی به بــازار جهانــی، رویکردی با 

جنبه های انسان دوستانه است.
آیت الله رئیسی اظهار داشــت: در شرایط فعلیِ اقتصاد 
جهانی و چشم انداز افزایش قیمت حامل های انرژی، پیشنهاد 

می کنم این مجمع، ابتکاری با عنوان »گاز طبیعی در خدمت 
اقتصاد جهانــی در دوران پس از کرونا« را با هدف کمک به 
بازیابی اقتصاد جهانی در دوره عبــور از پاندمی کووید ـ19 
به اجرا گذارد. در شــرایطی که آثار و تبعات ســوء ناشی از 
شــیوع این ویروس رو به کاهش است، ایفای نقش محوریِ 
مجمع کشورهای صادرکننده گاز، در تضمین امنیت عرضه 
انرژی در جهان بســیار امیدوارکننده خواهد بود، این امر از 
طریق ســرمایه گذاری های مشترک در بخش های بالادستی 
صنعت گاز، اصاح الگوی مصــرف، افزایش بهره وری انرژی 
در کشــورهای عضــو با اهــداف دوگانه زیســت محیطی و 
اقتصادی، و نهایتاً ایجاد ظرفیت صادراتی بیشــتر و کنترل 
روند فزآینده قیمت گاز طبیعی دست یافتنی است، همچنین 
از این طریق، جایگاه مجمع کشــورهای صادرکننده گاز در 
بازار گاز طبیعی تقویت و منجر به تثبیت بازار و حفظ سهم 
رو به رشد گاز طبیعی در سبد انرژی مصرفی جهان خواهد 
شد، همچنین جمهوری اسامی ایران آماده است ایجاد یک 
صندوق سرمایه گذاری مشــترک در بین اعضا را نیز با نگاه 

مثبت بررسی کند.
جامعه جهانی باید مانع تحریم های ظالمانه آمریکا 

علیه صنعت نفت و گاز شود
رئیس جمهور گفت: اهداف اقلیمی، بدون در نظرگرفتن 
واقعیات امروز انرژی جهان از نظر وجود منابع مالی کافی و 
دسترســی عمومی به فناوری های پیشرفته، کمکی به حل 
مســائل پیچیده جهان درخصوص تغییــر اقلیم نمی کند. 
جامعــه جهانی باید از ابتــکارات چندجانبه با هدف ارتقای 
امنیت عرضــه انرژی و درعین حال،  حفظ محیط زیســت، 
نظیر آنچه این مجمع در پی آن است، حمایت کند؛ از جمله 
جامعه جهانی باید مانع هرگونه اقدام یکجانبه و قهری نظیر 
تحریم های ظالمانه ایالات متحده آمریکا علیه صنعت نفت و 
گاز اعضای مجمع گردد و آن را به رسمیت نشناسد؛ هرچند، 
در جهان امروز و با وجود ملت های بیدار و آزاده، استفاده از 
حربۀ تحریم برای تحمیل اراده و خواســته های سلطه گرانه 
یک کشور بر کشورهای مستقل تأثیر و کارکردی ندارد، اما 
در عین حال منافع اقتصادی کشــورهای عضو مجمع را به 

مخاطره می اندازد.
وی تصریــح کــرد: در فضای تعاملیِ بین کشــورهای 
صادرکننــده گاز، منافــع انفــرادی هریک از کشــورهای 
عضــو می تواند در قالب یک اســتراتژی جمعــیِ مبتنی بر 
همکاری های جمعی تأمین شود. سرمایه اصلی این مجمع، 
تجارب و دانش فنی موجود در کشــورهای عضو اســت که 
با کمک و تشــریک مساعی اعضا می تواند در خدمت منافع 
عرضه کننــدگان و مصرف کننــدگان گاز طبیعی و اقتصاد 

جهانی قرار گیرد.
آیت الله رئیسی گفت: در این چارچوب، ایران به عنوان 

یکــی از بزرگترین دارندگان ذخایــر گاز طبیعی جهان، از 
ظرفیت بســیار بالایی برای تولید، انتقــال و صادرات گاز 
طبیعی و مشــارکت بیشــتر در تأمین امنیت عرضه انرژی 
جهانی برخوردار اســت. جمهوری اســامی ایران با وجود 
تحریم های ظالمانه، یکجانبه و غیرقانونی آمریکا توانســته 
است با اتکا به توانمندی های نیروهای متخصص و متعهد و 
با بهره گیری از شرکت های داخلی و دانش فنی بومی، تولید 
گاز طبیعی را افزایش داده و پروژه های بزرگ و ارزشمندی 
را در بخش های بالادســتی و پایین دستی نفت و گاز اجرا 

نماید.
وی افزود: جمهوری اسامی ایران، با اتکا به ذخائر عظیم 
گاز طبیعی و موقعیت جغرافیایی استراتژیک خود، قصد دارد 
با توســعه همکاری های دوجانبه و چندجانبه با کشورهای 
همسایه و ســایر کشورها، نقشی متناســب با این حجم از 
ذخایر، در بازار جهانی گاز ایفا کند. گام های اولیه این راهبرد 
با قرارداد سواپ گازی ســه جانبه بین ایران، ترکمنستان و 
آذربایجان در نوامبر 2021 برداشــته شد. ما آمادگی داریم 
این گونه مدل های همکاری و مشارکت را به صورت حداکثری 

توسعه دهیم.
آمادگی ایران برای تبدیل شدن به مسیری امن

 برای ترانزیت گاز بین تولیدکنندگان و بازارهای مصرف
آیت الله رئیســی بیان کرد: راهبرد منطقه ای جمهوری 
اسامی ایران مبتنی بر افزایش تولید و صادرات گاز طبیعی و 
دسترسی هرچه بیشتر ملت های منطقه به این سوخت پاک 
است و با توجه به شبکه توزیع گسترده گاز طبیعی در کشور 
ایــران و با در نظر گرفتن ظرفیت هــا و نیازهای موجود در 
منطقه، جمهوری اسامی ایران اعام می کند آمادگی تبدیل 
شدن به مسیری امن برای ترانزیت گاز بین تولیدکنندگان و 

بازارهای مصرف را دارد.
به گزارش تســنیم، ششمین نشست مجمع کشورهای 
صادرکننده گاز )GECF(، با حضور رئیس جمهور کشورمان، 
رؤســا و نمایندگان کشورهای عضو و با سخنرانی امیر قطر، 
با محوریت »امنیت انرژی در جهان« رسماً آغاز به کار کرد.

در این نشست که رؤســای جمهوری، نخست وزیران و 
وزرای انرژی ایران، الجزایر، مصر، لیبی، نیجریه، قطر، روسیه، 
ونزوئا، ترینیداد و توباگو و اعضای ناظر شــامل آذربایجان، 
عراق، مالزی، نروژ، پرو و امارات متحده عربی حضور داشتند، 

آیت الله سید ابراهیم رئیسی به سخنرانی پرداخت.
کشــورهای عضو این مجمع در مجمــوع 45 درصد از 
ســهم تجارت جهانی گاز و 65 درصد از ذخایر اثبات شــده 
جهانی گاز را در اختیار دارند. مجمع کشورهای صادرکننده 
گاز )GECF( اردیبهشت ماه سال 1380 در تهران تأسیس 
شد. از زمان تأسیس این مجمع تاکنون 23 نشست در سطح 

وزیران و پنج نشست در سطح سران برگزار شده است.

ایران یکــی از بزرگترین دارندگان ذخایر اثبات شــده 
گاز طبیعی جهان اســت که با داشــتن 338 هزار کیلومتر 
شــبکه داخلی گازرســانی، از کشــورهای پیشــرو در این 
زمینه به حســاب می آید و با توجــه به موقعیت جغرافیایی 
و زیرســاخت های موجود می تواند مطلوب ترین گزینه برای 

انتقال گاز به شرق و غرب باشد.
آیت الله رئیسی در دیدار رئیس جمهور الجزایر:

مناسبات تهران- الجزیره گسترش یابد
به گزارش پایگاه اطاع رسانی ریاست جمهوری، آیت الله 
ســید ابراهیم رئیســی روز سه شــنبه در حاشیه ششمین 
مجمع سران کشورهای صادرکننده گاز در قطر، در دیدار با 
»عبدالمجید تبون« رئیس جمهور الجزایر با تمجید از روحیه 
انقابی و ایســتادگی مردم الجزایر در برابر زیاده خواهی های 
اســتعمارگران گفت: تاریخ گواه آن اســت که ایستادگی و 
مقاومت ملت ها در برابر سلطه طلبان نتیجه بخش بوده است.

رئیس جمهور افزود: ایران و الجزایر همکاری های خوبی با 
یکدیگر دارند اما این سطح از تعامات کافی نبوده و با توجه 
به عزم و اراده ســران دو کشــور، مناسبات تهران و الجزیره 
می تواند در عرصه های دوجانبه، منطقه ای و بین المللی بیش 

از پیش گسترش یابد.
رئیس دولت سیزدهم اظهار داشت: هر جا که در منطقه 
شــاهد وجود ناامنی هســتیم، می توان ردپا و اثر حضور و 
دخالت بیگانگان، به خصوص آمریکایی ها را مشاهده کرد. لذا 
راه حل اساسی رفع مشکات و ناامنی های منطقه قطع دست 

آمریکا و بیگانگان از منطقه است.
رئیسی همچنین از مواضع حق طلبانه الجزایر برابر رژیم 
صهیونیستی و دیگر عرصه ها قدردانی و تصریح کرد: مخالفت 
کشور شما با ادامه عضویت رژیم صهیونیستی به عنوان عضو 
ناظر اتحادیه آفریقا اقدامی ارزشــمند در حمایت از حقوق 

ملت مظلوم فلسطین و آرمان آزادی قدس است.
»عبدالمجیــد تبــون« رئیس جمهور الجزایــر نیز در 
این دیدار با ابراز تمایل برای گســترش روابط کشورش با 
جمهوری اســامی ایران در عرصه های مختلف، گفت: باید 
اراده موجود در ســران دو کشــور برای تقویت تعامات را 
به همه ســطوح اجرایی کشــورهایمان تســری بخشیم تا 
ظرفیت های موجود برای همکاری هر چه سریع تر عملیاتی 

و بالفعل شود.
رئیس جمهــور الجزایر با اشــاره به موضــع حق طلبانه 
و حمایت آمیــز کشــورش در زمینه دفــاع از حقوق مردم 
مظلوم فلســطین به مخالفت الجزایر با تداوم عضویت رژیم 
صهیونیستی به عنوان عضو ناظر اتحادیه آفریقا اشاره کرد که 
منجر به تعلیق عضویت این رژیم شد و اظهار داشت: الجزایر 
با وجود هزینه های گزافی که برای حق طلبی پرداخته است، 

با قوت به راه خود در این مسیر ادامه می دهد.

مراســم تشییع شهدای ســقوط هواپیمای 
آموزشی پایگاه شــهید فکوری ارتش با حضور 
شرقی،  آذربایجان  مردم  باشــکوه  و  پرشــور 
هم رزمان و جمعی از مســئولان در تبریز برگزار 

شد.
مردم شــهیدپرور تبریز پیکر دو خلبان پاکباخته 
ارتش و یک شــهروند را که بر اثر سقوط هواپیما جان 
باختند، تشــییع کردند. این مراســم با حضور باشکوه 
قشــرهای مختلف مردم و مسئولان از میدان شهدا به 

سمت میدان ساعت تبریز برگزار شد.
به گزارش تســنیم، حجت الاســام والمســلمین 
محمدعلی آل هاشــم نماینده ولی فقیه در استان و امام 
جمعه تبریز، عابدین خرم استاندار آذربایجان شرقی و 
فرماندهان ارشد نظامی و انتظامی استان به همراه امت 
شــهیدپرور و خانواده شــهدا، در آیین تشییع شهدای 
سانحه سقوط هواپیمای آموزشی ارتش حضور داشتند.

روز دوشــنبه خلبانــان هواپیمــای جنگنــده 
آموزشــی ارتش با فداکاری و ایثار خودشان و عدم 
اســتفاده از صندلی پران، مانع از سقوط جنگنده به 
ساختمان های مسکونی شدند و با هدایت جنگنده به 

سمت منطقه غیرمسکونی، جلوه ای از ایثار و رشادت 
را برای همه به یادگار گذاشــتند و هواپیما را هنگام 
ســقوط طوری هدایت کردند که از فاجعه انســانی 

جلوگیری شود.
در این سانحه هوایی خلبان های والامقام »سرهنگ 
دوم صادق فاحی« و »ســروان علیرضا حنیفه زاد« و 

دکتر پرویز حبیبی یکی از خیرین و شهروندان تبریزی 
به فیض شهادت نائل آمدند.

فارس می نویســد: دختر خردسال شهید فاحی در 
آغوش نماینده ولی فقیه در آذربایجان شرقی جای گرفته 
است و برای بابای خود گریه می کند. دختر شهید با لهجه 
شیرین و شیوای خود می گوید: بابا من خیلی دوستت دارم، 

می دانم روزی هم را خواهیم دید. هم رزمان شهید فاحی 
او را شبیه ترین فرد به شهید بابایی می دانند؛ شهیدی که 
اخیرا دلش هوای کربا کرده بود و می خواست تا قبل از 
عید به زیارت سیدالشــهدا برود. به گفته یکی از دوستان 
شهید فاحی، وقتی در کابین هواپیما می نشست با ذکر 

یازهرا)س( تیک آف می کرد.

تشییع باشکوه شهدای سانحه سقوط جنگنده در تبریز

قدردانی آذربایجانی ها از رشادت و مردانگی خلبانان ارتش

سخنگوی دولت:

افزایش فروش نفت و بازگشت ارز آن حاصل دیپلماسی متوازن است
میثم مطیعی: فریب نسخه های

جعلی عدالت خواهی را نخوریم
چندی پیش میثم مطیعی مداح اهل بیت)ع( در واکنش به حواشی ایجاد شده 
توسط مدعیان عدالت خواهی در ماجرای فایل صوتی سپاه، در صفحه شخصی 
خود در شبکه اجتماعی نوشت: گول نسخه های جعلی  عدالت خواهی را نخوریم! 

این توئیت با هجمه مجدد این طیف به مطیعی همراه شد.
میثم مطیعی، مداح اهل بیت)ع( در واکنش به حواشــی ایجاد شده توسط مدعیان 
عدالت خواهی در ماجرای فایل صوتی ســپاه در صفحه شخصی خود در شبکه اجتماعی 
نوشت:  گول نسخه های جعلی  عدالت خواهی را نخوریم! مراقب باشیم به اسم عدالت خواهی، 

از ولایت فقیه که ولایتِ فقاهت و عدالت است، جدا نشویم. راه را گم نکنیم!
به گزارش فارس، این پیام باعث شــد برخی از مدعیان عدالت خواهی نســبت به 
مطیعی واکنش نشــان بدهند که بسیاری از کاربران فضای مجازی نیز در پاسخ به این 
واکنش ها و در حمایت از این موضع گیری میثم مطیعی پیام هایی در توئیتر منتشر کردند 

که برخی از آنها اینگونه است:
ـ میثــم مطیعی توئیت زده گول عدالت خواهــی جعلی رو نخورید، عدالت منهای 
ولایت معنی نداره، یه عده قندشون افتاده ریختن زیر توئیتش یا دارن فحش میدن یا 
نصیحت می کنن بابا گفته عدالت خواهی منهای ولایت شما چرا دردتون اومده، شما که 

ولایت مدارید.
ـ عدالت و ولایت از یکدیگر تفکیک ناپذیرند. عدالت بی ولایت به مقصد نمی رسد. این 
نتیجه توئیت حاج میثم مطیعی است که عده ای عدالت خوار سخنان وی را برنمی تابند و 

این یعنی او بدرستی به هدف زده
#میثم  ـصدای ـماست

#جهاد ـتبیین
ـ میثم مطیعی گفته گول عدالت طلبی های دروغین رو نخورید و یه عده فریادشون 
بلند شده و ناسزا می گن بهش! کیا؟ مسلما عدالت طلب های دروغین هستن دیگه... وگرنه 

عدالت طلب ولایتمدار چرا باید ناراحت بشه؟
ـ به میثم مطیعی حمله و انتقاد می کنند که چرا الآن درباره عدالت خواهی جعلی 

نظر دادی... چه زمانی نظر میداد شما بهش حمله و انتقاد نمی کردید بزرگواران؟
ـ اونی که به رهبر توهین میکنه بخاطر منافع شخصی و حزبی، شک نکن از رو میثم 

مطیعی هم رد میشه و بهش میگن مداح سازمانی.
دم حاج میثم گرم

ـ میثم مطیعی جلسات دانشگاهش رو به اشتراک میذاره، اکثرشو گوش دادم، نکته 
مهم جلســاتش ولایت پذیری حقیقی ایشونه، گویای شناخت علمی ایشون از رهبریه، 
ولی فقیه برای ایشون مثل ماها یعنی همه چیز، نه یک قدم جلوتر و نه یک قدم عقبتر، 
چیزی که یک عده، هرجا خواســتن ســلیقه ای عمل کردن، الانم دردشون اومده که 

طبیعیه.

سخنگوی دولت با بیان اینکه موضوعات ملی را باید 
متوازن و به اندازه سهم و اهمیت خودش پیش برد، گفت: 
آثار رویکرد دولت در گــره نزدن زندگی روزمره مردم به 
مذاکرات در دیپلماسی منطقه ای و فروش نفت و بازگشت 
ارز و تجارت خارجی دیده شــده که البته متأسفانه در 

گذشته نسبت به مذاکرات بزرگنمایی شده بود.
علی بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت در نشست خبری 
با  اشاره به بازار شــب عید، خاطرنشان کرد: ستاد تنظیم بازار 
مصوبه ای برای تامین میوه شــب عیــد و خرمای ماه رمضان 
داشت که سازمان تعاون روســتایی مکلف به تامین میوه های 
لازم شــد. ســقف آن ۷0 هزار تن بود و نگرانی در این زمینه 

وجود ندارد.
وی افــزود: وزیر جهاد کشــاورزی درخصوص قیمت خرید 
میوه های شــب عید مجموعه بازرسی را مکلف به رسیدگی کرد 
و فراتــر از آن از نهادهای نظارتی دعوت کردند تا بر فرایند تامین 

میوه نظارت صورت گیرد.
بهادری جهرمی با بیان اینکه سفر قطر یک گام تحول آفرین 
در روابط با کشورهای حاشیه خلیج فارس است، گفت: این سفر 
در استمرار دیپلماسی فعال و کارآمد دولت در ارتباط همسایگان 
با محوریت تامین منافع اقتصادی و توسعه تجارت خارجی و تنوع 

بخشی به زمینه های همکاری انجام شده است.
قریب به ۹۹ درصد سواحل که در اختیار دستگاه های اجرایی بود 

آزادسازی شد
سخنگوی دولت بیان اینکه از صداوسیما و دیگر رسانه ها بابت 
پیگیری درخصوص آزادسازی سواحل تشکر می کنم و نهادهای 
نظامی و انتظامی و ســایر بخش هــای حکومتی همکاری خوبی 
داشــتند، تأکید کرد: قریب به 99 درصد ســواحل که در اختیار 

دستگاه های اجرایی بود آزادسازی شده است.
زیرساخت های اینترنت ثابت در سال های قبل

 توسعه پیدا نکرده است
وی با بیان اینکه زیرساخت های اینترنت ثابت که در سال های 
قبل توسعه پیدا نکرده، توان پاسخگویی به نیاز امروز شهروندان 
را ندارد، اظهار داشــت: مطابق اســتانداردهای جهانی ۷0 درصد 

اســتفاده مربوط به اینترنت ثابت و 30 درصد مربوط به اینترنت 
همراه است.

بهادری جهرمی گفت: این روند اکنون در کشــور ما به دلیل 
پایین بودن سرعت اینترنت ثابت، برعکس و باعث شده اینترنت 
همراه هم با کندی هایی مواجه شود. عاوه بر این، مجازی شدن 
مجدد کاس ها و شــیوع دوباره کرونا باعث افزایش اســتفاده از 

خدمات اینترنتی شده است.
سخنگوی دولت تصریح کرد: دولت در همین مدت اقدامات 
مهمی برای بهبود زیرساخت های اینترنت ثابت انجام داده تا مردم 
بتوانند از حق شهروندی خود در برخورداری از اینترنت باکیفیت 

برخوردار شوند.
از خودروهای دپو شده ۵۰ هزار دستگاه تکمیل

 و وارد بازار شد
وی با  اشاره به بازار خودرو، گفت: پس از دستور رئیس جمهور 
درخصوص افزایش کیفیت و تولید خودرو، خودروســازان کشور 
افزایش تولید داشــتند. از خودروهای دپوشده 50 هزار دستگاه 

تکمیل و وارد بازار شد.

بهادری جهرمی سخنگوی دولت با بیان اینکه وزیر صمت هم 
در راستای عرضه سریع تر خودروهای دپوشده و افزایش کیفیت 
آنها برنامه زمان بندی ارائه کردند، گفت: پس از فرمایشات مقام 
معظم رهبری هم نیز، برنامه های توسعه صنعت خودرو در دستور 

کار قرار گرفته است.
 1۵سفر استانی در مدت پنج ماه بی نظیر است

به گزارش فارس، سخنگوی دولت با بیان اینکه حدود 6 ماه 
از دولت مردمی می گذرد، افزود: یکی از مهم ترین وعده های دولت 
مردمی تغییر گفتمان دولت بود که مردم در گفتمان دولت وارد 
شده اند و همچنین در پنج ماه گذشته 15 سفر استانی انجام شد 

که در این مدت کم، بی نظیر بوده است.
وی با  اشاره به اقدامات دولت، خاطرنشان کرد: در فروش نفت 
به اذعان رسانه های خارجی در این چند سال رکوردشکنی هایی 
صورت گرفته است و منابع آن هم وارد کشور شده است، این در 
حالی اســت که هرگز میز مذاکرات را رها نخواهیم کرد اما دولت 

برای خنثی سازی تحریم ها اقداماتی انجام خواهد داد.
بهادری جهرمی تأکید کرد: در این دولت دیپلماسی منطقه ای 

جزو اولویت های دولت بوده که در این مدت سفرهای منطقه ای 
رئیس جمهور را شاهد بودیم.

سخنگوی دولت با بیان اینکه دولت مصمم است روند اداری 
و کاغذبازی خسته کننده را اصاح کند، تصریح کرد: در این راستا 
330 کسب وکار خانگی با اعام و ثبت در درگاه مربوطه مجاز به 

فعالیت شدند که حرکت قابل تقدیری است.
سخنگوی دولت در پاسخ به سؤالی درباره علت پس گرفتن 
لایحه همسان سازی حقوق بازنشستگان از مجلس اظهار داشت: 
نگاه دولت، جامع نگری و عدالت محوری در توزیع منابع موجود در 

بین بخش های مختلف مردم است.
وی افزود: از این رو دولت باید اعتبارات موجود را متناسب و 
متوازن بین همه بخش های مختلف مردم توزیع کند و خواســته 
اقشار مختلف جامعه را با توجه به خواسته های بر حق شان و منابع 

موجود عملیاتی کند.
سخنگوی دولت گفت: متأســفانه برخی از لوایح در ماه ها و 
روزهای پایانی دولت قبل بدون کار کارشناسی شده و جامع نگری 
کافی و بدون پیش بینی منابع پایدار برای پاسخگویی به این نیازها 
تقدیم مجلس شده بود که این لوایح دوباره نیازمند بازنگری مجدد 
به منظور پیش بینی منابع پایدار کافی و همچنین جامع نگری در 

این لوایح است.
هر تحریمی که به انتفاع اقتصادی ایران ضربه بزند

 باید لغو شود
بهادری جهرمی تأکید کرد: مذاکرات پیشرفت قابل توجهی 
داشته است. چند موضوع مهم باقیمانده که منتظر تصمیم گیری 

طرف مقابل و اراده واقعی آنها برای رفع تحریم ها هستیم.
وی افزود: هر نوع تحریمی که به تعهدات طرف مقابل و انتفاع 
اقتصادی ایران از این توافق ضربه بزند باید لغو شود. رویکرد دولت 

از ابتدا گره نزدن زندگی روزمره مردم به مذاکرات بود.
سخنگوی دولت با بیان اینکه موضوعات ملی را باید متوازن 
و به اندازه ســهم و اهمیت خودش پیش برد، تأکید کرد: آثار این 
رویکرد در دیپلماســی منطقه ای و فروش نفت و بازگشــت ارز و 
تجارت خارجی دیده شده که البته متأسفانه در گذشته نسبت به 

مذاکرات بزرگنمایی شده بود.


